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JAN PATERNOTTE (D66)

‘BEDRIJVEN 
BLIJVEN NIET 
ZOMAAR 
GROEIEN’ Op de koffieproeverij van Douwe 

Egberts, waar zijn vader directeur 

personeel en organisatie was. 

‘Innovatie, ondernemerschap en  

hard werken: zo word je de beste’ 

Nederland of Europa?
‘Tjonge… Nederland omdat  
ik daar vandaan kom. Maar 
Nederland is niets zonder 
Europa. Wij zijn het meest 
Europese land. Dus geen 
eiland maar samenwerking.’
 
Industrie of diensten?
‘Industrie voor de toekomst. 
Onder meer omdat robotise-
ring het verschil gaat maken. 
We hebben innovatie nodig. 
Maar die moet wel schoner 
zijn.’
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Amsterdam versus Den Haag
‘Het frustreerde me als fractieleider in Amster

dam dat op gemeenteniveau dingen niet 

mogelijk waren omdat dat niet mocht van 

‘Den Haag’. Wij wilden bijvoorbeeld dat er op 

scholen meer ruimte zou komen voor les in 

het Engels. Zeker in een internationale stad 

als Amsterdam kun je bijna niet zonder 

Engels. Dat willen de scholen en ouders zelf 

ook, maar de wet zegt dat 85 procent van het 

onderwijs in het Nederlands moet plaats

vinden. Dus als ik meer gedaan wil krijgen, 

moet ik toch in Den Haag zijn.’

Bereiken
‘In Amsterdam heb ik me met het vluchtelin

genvraagstuk beziggehouden, en hier in Den 

Haag is integratie een van mijn portefeuilles. 

Ik vind dat de integratie veel sneller moet. 

Vluchtelingen moeten sneller meedoen op 

het vlak van taalcursussen en werken, in 

plaats van de hele dag gedwongen duimen

draaien. We moeten niet de fouten van het 

verleden maken.’

Wennen aan Binnenhof
‘Als je wilt wegkomen uit deze kaasstolp, moet 

je het echt organiseren. In Amsterdam stapte 

ik op de fiets om een bedrijf te bezoeken, maar 

hier zit je drie dagen verplicht in de Kamer en 

moet je werkbezoeken daar omheen zien te 

regelen.’

‘Het politieke spel is hetzelfde, al valt me wel 

op dat er in Den Haag meer muurbloempjes 

zijn. Op gemeentelijk niveau willen partijen 

veel sneller meedoen en samenwerken. En dat 

is toch nodig om het land stabiel te kunnen 

besturen.’ 

 GEEFT ZICHZELF EEN:  8+

Lees het uitgebreidere interview met Jan Paternotte 

online op www.opiniebladforum.nl

Regeren of oppositie
‘Het verbaast mij hoeveel Kamerleden lijken te 

hopen op een rol in de oppositie. Alsof de 

keuze is: regeren of idealen. Waarom wil je nu 

in de politiek? Om dingen voor elkaar te  krijgen 

toch? D66 heeft zaken als de euthanasiewet

geving en het homohuwelijk er alleen maar 

door gekregen omdat zij toen in het kabinet 

zat. De SP en GroenLinks hebben al meer dan 

vijftig jaar schone en lege handen Wat heb je 

eraan als je tegen je kleinkinderen kunt zeggen 

dat opa zulke mooie speeches kon houden?’

Politieke interesse
‘Volgens mijn moeder hield ik als tienjarige op 

een bloknoot de uitslagen op verkiezingsdag 

bij, maar dat kan ik me niet herinneren. 

 Politiek heeft me altijd wel geïnteresseerd, en 

dan vooral het verband tussen besluiten die in 

Den Haag worden genomen en het effect die 

ze hebben op heel veel mensen.’

Ondernemend
‘Mijn vader was groepsdirecteur human 

resources bij Sara Lee/Douwe Egberts en direc

teur van de werkgeversvereniging AWVN. Van 

hem heb ik meegekregen dat hard werken 

loont en Nederland het moet hebben van 

innovatie en ondernemerschap. Mijn moeder 

heeft zich ingezet voor beter speciaal onder

wijs. Van haar heb ik het belang van onderwijs 

voor de toekomst van mensen geleerd. Ik ben 

de eerste in de familie die voor de politiek 

heeft gekozen.’

Belang bedrijfsleven
‘Centraal staat dat we de rijkdom die we in 

Nederland hebben, niet voor granted moeten 

nemen. Als we concurrerend willen blijven, 

moeten we innoveren. Zoals een bedrijf als 

Philips dat zichzelf opnieuw heeft uitgevon

den. Bedrijven blijven niet zomaar groeien. 

Landen als Japan en Argentinië laten zien dat 

de economie ook totaal kan vastlopen of zelfs 

instorten. Veel mensen zien dat niet.’

Hij wordt de kroonprins van D66 genoemd, maar  
wil die titel eerst verdienen. Jan Paternotte ging de 
politiek in om dingen voor elkaar te krijgen. ‘Wat heb 
je eraan als je alleen mooie speeches kan houden?’


